
 

ZÁPIS Z 23. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021–2023) 

13. 05. 2023, Vysoká škola ekonomická v Praze, xPORT 

 

Přítomni: 26 

 

Delegáti a delegátky: 15 

Boj E. (SLU), Boňko M. (UK), Braun V. (ŠAVŠ), Cibulka V. (AMU), Dostál O. (PRIGO), Farník M. (ČVUT), Hala M. 

(VŠCHT), Horváth M. (VUT), Hromek L. (UHK), Kořínek M. (VŠB-TUO), Kříž P. (UJEP), Laurenčíková J. (UPCE), 

Pray L. (AAVŠ), Procházková A. (AVU), Říčanová V. (MENDELU), Solak D. (MUNI), Staněk Š. (VŠE), Svoboda 

D. (TUL) 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 1 

Heger A. (PEUNI) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 7 

Kousek M. (AAVŠ), Reml T. (VŠE), Říhová L. (MUNI), Sláma J. (ČVUT), Thiel K. (MENDELU), Večeřová J. (VŠB-

TUO), Vrubel Š. (UPCE) 

 

1. ZAHÁJENÍ 

Schůzi zahájil předseda M. Farník, který přivítal všechny členy pléna na půdě VŠE. M. Farník zkonstatoval 

usnášeníschopnost a požádal přítomné, aby schválili skrutátory ve složení: M. Horváth a M. Hala.   

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory ve složení: M. Horváth a M. Hala. 

PRO: 15 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 2 

 

M. Farník následně představil program 23. schůze a požádal o jeho schválení v následující podobě: 

Program jednání: 

1. Schválení programu 23. schůze 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje program 23. schůze. 

2. Schválení zápisu z 22. schůze 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje zápis z 22. schůze SK RVŠ. 

3.  Informace z Předsednictva SK RVŠ 

 Návrh usnesení: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

4. Informace z Předsednictva RVŠ 



 

5. Debata nad budoucností SVV 

6. Registr praxí 

7. Informace z komisí a pracovních skupin 

8. Informace z akademických obcí 

9. Různé 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 23. schůze.  

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

M. Farník poděkoval za schválení programu a požádal o schválení zápisu z 22. schůze. 

 

Usnesení č. 3: SK RVŠ schvaluje zápis z 22. schůze SK RVŠ.  

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

M. Farník poděkoval za schválení zápisu a přešel k dalšímu bodu jednání. 

 

2. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ 

V rámci organizace Komory informoval M. Farník o uvolnění financí z CRP a doplnil, že i kvůli tomu, že byly 

uvolněny peníze až takto později, budou plánovány aktivity, které jsou spojeny s CRP, realizovány zejména 

v podzimním období. V souvislosti s reprezentativní činnosti SK RVŠ informoval o semináři MŠMT, který se 

konal k aktuálním výzvám v doktorském studiu na Jihočeské univerzitě v Českých Budějovicích. Na tomto 

semináři také představil Standard školitele, který slouží jako inspirativní dokument pro vysoké školy. Dále 

informoval o jednání s ministrem Bekem, na kterém se projednávalo doktorské studium (doktorandi jako 

zaměstnanci) a finanční podpora studentů u studia (např. bezúročné půjčky). M. Farník dále sdělil 

informace o proběhlé schůzce s ministrem Jurečkou, kde se projednávaly témata – peněžitá pomoc 

v mateřství pro studentky, započítání 4 let doktorského studia do náhradní doby pro výpočet důchodu, 

finanční podpora studentek a studentů (sociální stipendia a půjčky), či novela Zákoníku práce zpřísňující 

DPP. V souvislosti se zahraniční reprezentaci předseda zmínil Board Meeting ESU, který se konal v Gruzii, 

na kterém se zvolil nový prezident z aliance V4+ (Rumunsko). Jako další informace zmínil debatu nad 

konceptem Ceny Jana Opletala, schůzku k SVV, a připomenul všem členům registrace na KAS 10.0 (VŠB-

TU Ostrava). D. Solak doplnil, že se řeší aktualizace Ceny Jana Opletala a v této souvislosti také registrace 

ochranné známky na CJO i SK RVŠ – aktuálně to projednává s právníky na UK. M. Farník informoval, že 



 

pravděpodobně na červnové jednání pléna SK RVŠ bude předložena aktualizace Statutu Ceny Jana 

Opletala, protože se plánuje rozšíření kategorii ocenění a spolupráce s iniciativou Díky, že můžem.  

M. Farník vyzval k diskusi k informacím z P SK RVŠ – diskuse se vedly zejména k finanční podpoře 

studujících, přičemž předseda zmínil, že bylo ze strany MŠMT přislíbeno vytvoření pracovní skupiny pro 

diskusi k finanční podpoře studia. Plénum projednalo návrh usnesení a M. Farník požádal o jeho následné 

schválení. 

 

Usnesení č. 4: SK RVŠ žádá vrchní ředitelku Wildovou o zřízení pracovní skupiny pro revizi 

mechanismů finanční podpory studentek a studentů, sociálního stipendia, bezúročných půjček a 

valorizaci ubytovacího stipendia a příspěvků na stravování. 

PRO: 16 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

 

Další diskuse probíhala ke konsolidačnímu balíčku a plánované zrušení slevy na dani pro studenty a 

studentky. Na základě diskuse byl projednán návrh usnesení a M. Farník požádal o jeho následné 

schválení. 

 

Usnesení č. 5: SK RVŠ odmítá plánované zrušení slevy na dani pro studenty a studentky 

v konsolidačním balíčku. V situaci neexistující přímé finanční podpory studentstva se vláda rozhodla 

snížit podporu nepřímou, což vysílá negativní signál směrem ke studentkám a studentům vysokých 

škol v České republice. 

PRO: 16 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

 

M. Farník poděkoval všem za diskusi a požádal plénum o schválení závěrečného usnesení. 

 

Usnesení č. 6: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

M. Farník informoval, že na P RVŠ byla debata nad změnami k Zákoníku práce. Dále informoval, že P RVŠ 

vyjádřila záměr organizovat konferenci RVŠ na podzim. Zmínil, že proběhla diskuse nad Standardem 

školitele, který SK RVŠ připravila jako inspirativní dokument pro vysoké školy – tento Standard byl 

většinově vnímán pozitivně. Závěrem zmínil, že stále nebyly projednány změny Statutu RVŠ, přičemž SK 

RVŠ čeká reassessment na podzim roku 2024 z Evropské studentské unie – SK RVŠ musí prokázat, že je 



 

nezávislá studentská reprezentace (včetně toho, že zástupce do SK RVŠ jsou nominováni studentkami a 

studenty dané vysoké školy).  

 

4. DEBATA NAD BUDOUCNOSTÍ SVV 

M. Farník informoval o jednáních ve věci Specifického vysokoškolského výzkumu (SVV). Připomněl, že jde 

o specifický dotační program pro vysoké školy, z kterého se financují vědecké práce a projekty doktorandů 

a magisterských studentů (SGS, interní granty apod.). Sdělil, že plán MŠMT je přesunout SVV do DKRVO 

(„peníze za vědu“), přičemž jako plusy jsou menší administrativa a zbavení se nekoncepčních dotací, 

nicméně je zde nejistota, jestli se tyto peníze dostanou ke studujícím v doktorském studiu tak, jak mají. 

Po diskusi byl formulován návrh usnesení a M. Farník požádal o jeho schválení. 

 

Usnesení č. 7: SK RVŠ v souladu s usnesením Rady vysokých škol žádá zachování podpory 

specifického vysokoškolského výzkumu (SVV) v návrhu nového zákona 130 o podpoře vědy, 

výzkumu a inovací. Jakékoliv zahrnutí SVV prostředků na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné 

organizace by v situaci podfinancovaného vysokého školství vyústilo ve snížení financí 

vynakládaných na vědecký výzkum studentek a studentů. 

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

5. REGISTR PRAXÍ 

Zástupce Registru praxí prezentoval jejich fungování, smysl a představil možnosti spolupráce se zástupci 

SK RVŠ na jednotlivých vysokých školách. Proběhla diskuse, v rámci které zodpovídali zástupci Registru 

praxí dotazy ze strany SK RVŠ. M. Farník poděkoval za diskusi a uzavřel tento bod jednání. 

 

6. INFORMACE Z KOMISÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

PRASK ZZ: D. Solak informoval o QA Pool ESU, kde je otevřena registrace a vyzval členy, aby se v případě 

zájmu zapojili do tohoto mezinárodního hodnocení kvality na vysokých školách v EU/EHEA. Informoval o 

spolupráci s ISIC, kterou komunikují také s PRASK PR (např. prezentace na ISIC Tour). Dále informoval o 

vyplněných dotaznících pro ESU včetně toho nejnáročnějšího Bologna With Student Eyes, za který dostala 

SK RVŠ pochvalu, protože vyplnila dotazník jako první studentská reprezentace z celé EHEA. Dále 

informoval o projektu European Student Card. Následně požádal J. Slámu a L. Pray, aby odprezentovali 

výstupy z jednání Board Meetingu ESU v Gruzii. M. Hammerbauer (ESU) a D. Solak poděkovali oběma 

reprezentantům za jejich aktivní účast na akci. 



 

KDS: M. Hala informoval na připravovaném obsahu na webové stránky SK RVŠ za KDS. Dále informoval o 

Standardu školitele a o diskusích k reformě doktorského studia, či mateřské dovolené. Závěrem 

informoval o připraveném dokumentu, který může sloužit jako doporučení pro přijímací řízení na 

doktorské studium. 

LK: J. Sláma informoval o aktuálních diskusích k novele Zákona o podpoře výzkumu a vývoje z veřejných 

prostředků a novele Zákona o vysokých školách. 

KVS: T. Reml informoval o připravovaném dokumentu o možnostech sociální podpory studentů, který 

připravují v rámci komise. 

PRASK PR: M. Horváth podal informace o probíhajících projektech a činnostech v oblasti PR (ISIC, CRP, 

rozhovory v univerzitních časopisech). 

 

7. INFORMACE Z AKADEMICKÝCH OBCÍ 

Přítomní členové a členky SK RVŠ podali informace z dění na jejich vysokých školách a univerzitách. 

 

8. RŮZNÉ 

M. Farník odprezentoval všechny nadcházející jednání a akce, které SK RVŠ čekají do konce kalendářního 

roku. Závěrem poděkoval všem členkám a členům SK RVŠ za účast na jednání a ukončil zasedání pléna. 

 

 

Zapsala: Ing. Anna Kruljacová, MSc, tajemnice 

Za správnost: Ing. Michal Farník, předseda 

  Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


